

**SECURITY COUNCIL
OFFICIAL RECORDS**



FIFTH YEAR

529th MEETING: 30 NOVEMBER 1950

CINQUIEME ANNEE

529ème SEANCE: 30 NOVEMBRE 1950

No. 71

**CONSEIL DE SECURITE
PROCES-VERBAUX OFFICIELS**

LAKE SUCCESS, NEW YORK

TABLE OF CONTENTS

	Page
1. Provisional agenda (S/Agenda 529)	1
2. Adoption of the agenda	1
3. (a) Complaint of armed invasion of Taiwan (Formosa) (<i>continued</i>)	1
(b) Complaint of aggression upon the Republic of Korea (<i>continued</i>)	1

TABLE DES MATIERES

1. Ordre du jour provisoire (S/Agenda 529)	1
2. Adoption de l'ordre du jour	1
3. a) Plainte pour invasion armée de Taïwan (Formose) (<i>suite</i>)	1
b) Plainte pour agression contre la République de Corée (<i>suite</i>)	1

Relevant documents not reproduced in full in the texts of the meetings of the Security Council are published in monthly supplements to the *Official Records*.

All United Nations documents are designated by symbols, i.e., capital letters combined with figures. Mention of such a symbol indicates a reference to a United Nations document.

Les documents pertinents qui ne sont pas reproduits *in extenso* dans le texte des séances du Conseil de sécurité sont publiés dans des suppléments mensuels aux *Procès-verbaux officiels*.

Les documents des Nations Unies portent tous une cote, qui se compose de lettres majuscules et de chiffres. La simple mention d'une cote dans un texte signifie qu'il s'agit d'un document des Nations Unies.

FIVE HUNDRED AND TWENTY-NINTH MEETING

Held at Lake Success, New York, on Thursday, 30 November 1950, at 10.45 a.m.

CINQ CENT VINGT-NEUVIEME SEANCE

Tenue à Lake Success, New-York, le jeudi 30 novembre 1950, à 10 h. 45.

President: Mr. A. BEBLER (Yugoslavia).

Present: The representatives of the following countries: China, Cuba, Ecuador, Egypt, France, India, Norway, Union of Soviet Socialist Republics, United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland, United States of America, Yugoslavia.

1. Provisional agenda (S/Agenda 529)

1. Adoption of the agenda.
2. (a) Complaint of armed invasion of Taiwan (Formosa).

Cablegram dated 24 August 1950 from the Minister of Foreign Affairs of the Central People's Government of the People's Republic of China addressed to the President of the Security Council (S/1715).

Letter dated 25 August 1950 from the representative of the United States of America, addressed to the Secretary-General, concerning Formosa (S/1716).

- (b) Complaint of aggression upon the Republic of Korea.

2. Adoption of the agenda

The agenda was adopted.

3. (a) Complaint of armed invasion of Taiwan (Formosa) (*continued*)

- (b) Complaint of aggression upon the Republic of Korea (*continued*)

At the invitation of the President, Mr. Wu Hsiu-chuan, representative of the Central People's Government of the People's Republic of China, and Mr. Limb, representative of the Republic of Korea, took places at the Council table.

The English and French translations of the speech made by Mr. Malik (Union of Soviet Socialist Republics) at the 528th meeting of the Security Council were read.

The PRESIDENT (*translated from French*): The meeting will now adjourn. We shall meet again this afternoon at 3 o'clock.

The meeting rose at 1.5 p.m.

Président: M. A. BEBLER (Yougoslavie).

Présents: Les représentants des pays suivants: Chine, Cuba, Equateur, Egypte, France, Inde, Norvège, Union des Républiques socialistes soviétiques, Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Etats-Unis d'Amérique, Yougoslavie.

1. Ordre du jour provisoire (S/Agenda 529)

1. Adoption de l'ordre du jour.
2. a) Plainte pour invasion armée de Taïwan (Formose).

Câblogramme, en date du 24 août 1950, adressé au Président du Conseil de sécurité par le Ministre des affaires étrangères du Gouvernement central de la République populaire de Chine (S/1715).

Lettre relative à Formose, en date du 25 août 1950, adressée au Secrétaire général par le représentant des Etats-Unis auprès de l'Organisation des Nations Unies.

- b) Plainte pour agression contre la République de Corée.

2. Adoption de l'ordre du jour

L'ordre du jour est adopté.

3. a) Plainte pour invasion armée de Taïwan (Formose) (*suite*)

- b) Plainte pour agression contre la République de Corée (*suite*)

Sur l'invitation du Président, M. Wu Hsiu-chuan, représentant du Gouvernement central du peuple de la République populaire de Chine, et M. Limb, représentant de la République de Corée, prennent place à la table du Conseil.

Il est donné lecture de la traduction, en anglais puis en français, du discours prononcé par M. Malik (Union des Républiques socialistes soviétiques) au cours de la 528ème séance.

Le PRÉSIDENT: Je lève maintenant la séance. Nous nous réunirons de nouveau cet après-midi, à 15 heures.

La séance est levée à 13 h. 5.

